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NEDEĽA BOŽIEHO SLOVA 
 

     Dnes začnem netradične, a to poznámkou z Direktória 2022: „Podľa apoštolského 

listu pápeža Františka, Aperuit illis z 30. sept. 2019 sa dnes slávi Nedeľa Božieho slova, 

ktorá má byť dňom oslavy, štúdia a šírenia Božieho slova. Pozornosť veriacich treba 

v homílii zamerať na normatívnu hodnotu Božieho slova a poukázať na dôležitosť 

čítania, rozjímania a dennej modlitby s Božím slovom.“ Toľko poznámka z Direktória. 

     Keď sa dnes započúvame do Božieho slova, tak nás s istotou vovádza do podstaty 

dnešnej nedele. V prvom čítaní z Knihy Nehemiáša sa dozvedáme o Židoch, ktorí sa 

vrátili po 70-tich rokoch zajatia v Babylóne a ako sa tešili, že sa mohli vrátiť do vlasti 

a do svojho mesta Jeruzalema. Túto radosť im zdôrazňoval Ezdráš tým, že im čítal 

posvätné knihy Zákona a dodával im nielen radosť, ale aj nádej do budúcnosti. Ľudia, 

keď počúvali Božie slovo, tak od radosti a dojatia plakali. Levíti plačúcich ľudí 

napomínali a takto ich povzbudzovali: „Nežiaľte a neplačte... Choďte, jedzte mastné 

jedlá a pite sladké víno... A nermúťte sa, lebo radosť z Pána je vaša sila.“ Ako môžeme 

vidieť, že to bolo Božie slovo, ktoré dalo národu silu a radosť? 

     V evanjeliu sa v duchu prenesme do Nazareta, a to do synagógy, kde prišiel aj Pán 

Ježiš v sobotu a ako bolo zvykom aj On prečítal stať, ktorú sme vypočuli a povedal, že 

sa práve na ňom splnilo Písmo, ktoré si prítomní vypočuli. Pán Ježiš vo svojej reči 

zdôraznil jedno dôležité slovo DNES. Toto DNES neplatilo len na tú jedinú chvíľu 

v synagóge, ale na všetky časy až do skončenia sveta. On je to DNES, ktoré prináša 

svetu Božiu blahozvesť. Keby ju prijali všetci ľudia a národy, iný život by bol na zemi. 

Evanjelium, z gréčtiny eu angelos, je v preklade radostné posolstvo, ktoré nám dal Pán 

Ježiš, aby platilo navždy a naveky. Lebo Ježišove slová sú plné Ducha Svätého, sú plné 

života a Božej moci. Lenže evanjelium nie je jediné Božie posolstvo. Pán Ježiš sa na 

inom mieste jasne vyjadril: „Nemyslite si, že som prišiel zrušiť Zákon alebo Prorokov; 

neprišiel som ich zrušiť, ale naplniť“ (Mt 5, 17).  

     A tu sa zamyslime nad otázkou: Čo je Písmo sväté? Alebo tiež Biblia? Sú dva názvy, 

z ktorých sa v kresťanskom svete viac používa ten druhý – Biblia. Tento názov pochádza 

z gréckeho slova „ta biblia“ čo je v preklade „knihy.“ Jedná sa o množné číslo. Môžeme 

povedať, že Biblia je súbor kníh, akoby malá knižnica, v ktorej sa uchováva viacero 

spisov od viacerých autorov. Pre svoj mimoriadny pôvod a bohatosť myšlienok 

a informácií si vo svetovej literatúre vyslúžila Biblia názov „Kniha kníh.“ Delíme ju na 

dve základné časti: na Starý zákon (neskôr SZ) a na Nový zákon (neskôr NZ). Aj SZ aj 

NZ obsahuje tri literárne druhy kníh. Sú to knihy historické, poučné a prorocké. Počet 

starozákonných kníh je 46 a novozákonných je 27. Dohromady 73. Ešte podotýkam, že 

sa často vyskytujú aj názvy ako „Stará zmluva“ a „Nová zmluva.“ V knihách „Starej 

zmluvy“ sa opisujú udalosti dejín spásy zmluvou medzi Bohom a Abrahámom. V 

„Novej zmluve“ sa zase opisujú dejiny spásy, kde je vyjadrená a naplnená zmluva 

Božieho plánu definitívnou a večnou zmluvou Boha s celým ľudstvom, ktorú uzavrel 

Ježiš Kristus svojou krvou a smrťou na kríži. 

     Dajme si aj ďalšiu otázku. Ako vznikalo Písmo sväté (neskôr PS) a kto sú jeho 

autori? Na tieto otázky nám odpovedá Druhý vatikánsky koncil v dogmatickej 

konštitúcii o Božom zjavení: „Bohom zjavené pravdy, ktoré sú v knihách Písma svätého 

vyjadrené a zachované, boli napísané z vnuknutia Ducha Svätého a ako také boli 

zverené Cirkvi.“ Samozrejme, že Boh si na túto činnosť vyvolil ľudí, ktorí žili v danej 

dobe, danej životnej situácii a v danom prostredí. Využil ich schopnosti a sily, no On 

účinkoval v nich a skrze nich, aby napísali ako ľudskí autori všetko len to, čo On chcel. 

Tejto skutočnosti hovoríme, že ľudskí autori boli inšpirovaní Duchom Svätým. 



     A teraz v tejto druhej časti sa zamyslime nad tým, aký význam má pre nás PS. 

V dnešnej dobe sa v Cirkvi dosť rozmáha záujem o čítanie a štúdium Písma. Prvou 

zásadou je vlastniť PS. V mnohých našich domácnostiach máme PS, ale skôr odložené 

v knižnici. V Betleheme vždy na mieste, kde pôsobil v druhej polovici štvrtého storočia 

učiteľ Cirkvi svätý Hieronym, zdôrazňujem jeho výrok: „Kto nepozná Písma, nepozná 

Krista.“ Nie so všetkým súhlasím so Židmi, ale určité momenty z ich života dávam 

pútnikom za príklad. Raz, keď sme mali tri autobusy pútnikov, tak v treťom autobuse 

sprevádzal kňaz, ktorý tiež študoval biblické vedy. Mal dobrého priateľa – Žida, rabína, 

ktorý chodieval do Košíc, aby tam povzbudzoval Židov, nakoľko bol pôvodom zo 

Slovenska. Keďže tento kňaz učil bohoslovcov v seminári, tak rabín prichádzal aj na 

hodiny tohto kňaza, aby poučil bohoslovcov v modernej hebrejčine. Keď nám tento 

kňaz pomáhal sprevádzať, tak nás poprosil, či by sme ho neuvolnili v piatok popoludní 

a v sobotu, lebo ho ten rabín pozval k nemu, aby spolu prežili šabat. Po šabate sa vrátil 

plný dojmov a z tých dojmov okrem iných nám povedal toto. Keď mi rabín otvoril dvere 

do bytu, najprv sa so mnou zastavil v hale, kde mal uprostred stojan a na ňom otvorenú 

knihu Zákona. Ukázal na text a oslovil ma takto: Stanko (tak sa volal ten kňaz), toto som 

si dnes prečítal a takto ma to Božie slovo oslovilo. Vtedy som si pomyslel – hovoril nám 

– prijal ma ako hosťa Božím slovom. Čo my urobíme, keď privítame v našom dome 

hosťa? Nie Božím slovom, ale, otázkou, či si návšteva dá  kávu, alkohol, víno alebo 

niečo iné. Ani nám nenapadne hosťa prijať s Božím slovom. 

     Ešte by som mohol veľa písať na tému Božie slovo, ale chcem vás, milí čitatelia, 

povzbudiť k usilovnosti čítať Písmo sväté alebo ho počúvať v kostole. Keby ste mali 

možnosť prísť každý deň na svätú omšu, tak by ste si vypočuli celé PS za tri roky. 

A keďže to nie je vždy možné, tak môžete urobiť aspoň to, že si doma vo voľnom čase 

prečítate jednu ľubovoľnú stať. Na 15 minút čítania nám svätá Cirkev ponúka 

plnomocné odpustky. K súkromnému čítaniu odporúčam začínať modlitbou, najmä 

k Duchu Svätému, mať tiché miesto a pohodlné sedenie, aby vás pri čítaní nič nerušilo. 

Pre začiatok odporúčam čítať dejepisné knihy najmä zo SZ. Z NZ odporúčam Lukášovo 

evanjelium a Skutky apoštolov, potom prejsť na listy svätého Pavla. Ak niečomu 

nerozumiete, to si zapíšte a pri najbližšej možnosti sa na to opýtajte kňaza. 

     Prajem vám všetkým peknú nedeľu a chuť dať si predsavzatie čítať Písmo sväté. 
 

     Pripravil Martin Mojžiš sprievodca pútnikov. 

 

 

 


